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Dagsorden 

1) Fortsættelse af forespørgsel nr. F 10 [afstem- 
ning]: 
Forespørgsel til beskæftigelsesministeren [om 
reduktion af anmeldte alvorlige arbejdsulykker 
m.v.]. 
Af Lene Garsdal (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 3/10 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 9/10 2002. Første del af 
forespørgslen (forhandlingen) foretaget 1/11 
2002. Forslag til vedtagelse nr. V 7 af Lene Gars- 
dal (SF), Carsten Hansen (S), Margrethe Vest- 
ager (RV) og Pernille Falcon (EL). Forslag til 
vedtagelse nr. V 8 af Charlotte Antonsen (V), 
Bent Bøgsted (DF) og Charlotte Dyremose (KF)). 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 18: 
Forespørgsel til statsministeren [om finansmini- 
sterens overholdelse af landbrugslovene m.m.]. 
Af Kristen Touborg (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 31/10 2002). 

3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 19: 
Forespørgsel til indenrigs- og sundhedsministe- 
ren og videnskabsministeren [om stamceller fra 
befrugtede æg og fosteranlæg]. 
Af Tove Videbæk (KRF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 31/10 2002). 

4) Forespørgsel nr. F 7: 
Forespørgsel til fødevareministeren [om bære- 
dygtigt fiskeri i Danmark og EU]. 
Af Kristen Touborg (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 3/10 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 9/10 2002). 

5) Forespørgsel nr. F 11: 
Forespørgsel til fødevareministeren [om EU's 
midtvejsevaluering af landbrugspolitikken og 
om afvikling af EU's landbrugsstøtteordninger]. 
Af Keld Albrechtsen (EL) og Line Barfod (EL). 
(Forespørgslen anmeldt 3/10 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 9/10 2002). 

Meddelelser fra formanden 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Medlemmer af Folketinget Keld Albrechtsen 
(EL) og Petnille Rosenkrantz-Theil (EL) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at fremsæt- 
te: 홢 

Forslag til lov om ændring af lov om individuel 
boligstøtte. (Boligydelse til uddannelsessøgende 
i kollegier og ungdomsboliger). 
(Lovforslag nr. L 43). 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Fortsættelse af forespørgsel nr. F 10 [afstem- 
ning]: 
Forespørgsel til beskæftigelsesministeren [om 
reduktion af anmeldte alvorlige arbejdsulyk- 
ker m.v.]. 
Af Lene Garsdal (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 3/10 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 9/10 2002. Første del af 
forespørgslen (forhandlingen) foretaget 1/11 
2002. Forslag til vedtagelse nr. V 7 af Lene Gars- 
dal (SF), Carsten Hansen (S), Margrethe Vesta- 
ger (RV) og Pernille Falcon (EL). Forslag til ved- 
tagelse nr. V 8 af Charlotte Antonsen (V), Bent 
Bøgsted (DF) og Charlotte Dyremose (KF)). 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Forhandlingen blev afsluttet, og vi går derfor 
straks til afstemning. 

Afstemning: 

Forslag til vedtagelse nr. V 8 af Charlotte Anton- 
sen (V), Bent Bøgsted (DF) og Charlotte Dyre- 
mose (KF) (se side 605) vedtoges med 59 (V, DF 



716 Tirsdag den 5. november 2002 (Fremme F 18) 

og KF) stemmer mod 48 (S, SF, RV og EL); 2 
(KRF) stemte hverken for eller imod. 

Hermed var følgende forslag bortfaldet: 
Forslag til vedtagelse nr. V 7 af Lene Garsdal 

(SF), Carsten Hansen (S), Margrethe Vestager 
(RV) og Pernille Falcon (EL). 

Hermed sluttede forespørgslen. 

Den næste sag på dagsordenen var: . 
2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 18: 
Forespørgsel til statsministeren [om finansmi- 
nisterens overholdelse af landbrugslovene 
m .mj. 
Af Kristen Touborg (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 31/10 2002). 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 19: 
Forespørgsel til indenrigs- og sundhedsmini- 
steren og videnskabsministeren [om stamcel- 
ler fra befrugtede æg og fosteranlæg]. 
Af Tove Videbæk (KRF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 31/10 2002). 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Forespørgsel nr. F 7: 
Forespørgsel til fødevareministeren: 
»Hvordan agter regeringen konkret at fremme 
bæredygtigt fiskeri i Danmark og EU?« 
Af Kristen Touborg (SF), Aage Frandsen (SF) og 
Jørn Jespersen (SF). 
(Forespørgslen anmeldt 3/10 2002. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 9/10 2002). 

Begrundelse 

Kristen Touborg (SF): 
Krisetider er reformtider. Det gælder ikke 
mindst for hele det fiskerierhverv, der i disse år 
befinder sig midt i en dyb krise. 

Gennem flere årtier er havet effektivt blevet 
tømt for fisk. Antallet af gydemodne fisk er fal- 
det år for år. Den engang så store torskebestand 
har være udsat for en så ødelæggende rovdrift, 
at havbiologerne i Det Internationale Havunder- 
søgelsesråd, ICES, nu anslår, at torskebestanden 
kun er det halve af, hvad der er et kritisk lavt ni- 
veau i Nordsøen, og at der er behov for et stop 
for torskefiskeriet i Nordsøen, Kattegat og Ska- 
gerrak. 

Den svenske regering har allerede besluttet et 
stop for torskefiskeriet i Østersøen. Rådene fra 
ICES er sket på baggrund af de anbefalinger om 
bæredygtighed, som er vedtaget i FN, og for få 
måneder siden blev det bekræftet i Johannes- 
burg med vedtagelsen om, at alt fiskeri skal 
være bæredygtigt senest i år 2010. 

På den baggrund er SF meget optaget af, om 
den danske regering og ikke mindst fødevare- 
ministeren har tænkt sig at lytte til de kraftige 
advarsler fra Det Internationale Havundersøgel- 
sesråd, og hvordan man vil omsætte dette til en 
ny, langsigtet og miljømæssigt bæredygtig euro- 
pæisk fiskeripolitik. 

Valget står mellem kortsigtede gevinster ved 
at se igennem fingre med, at rovdriften mere el- 
ler mindre fortsætter, eller en langsigtet miljø- 
mæssigt bæredygtig strategi for genopretning af 
basisbestandene. Det sidste gør ondt på kort 
sigt, men på bare lidt længere sigt er der udsigt 
til forbedringer og øgede fangster år for år. 

Kort sagt: Støtter regeringen EU's fiskerikom- 
missær Franz Fischler i hans bestræbelser på at 
skabe en langsigtet fiskeripolitik, hvor der højst 
er plads til en beskeden bifangst af torsk, eller 
støtter regeringen dem, der mener, at havbiolo- 
gerne igen tager fejl, og at torskebestanden nok 


